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Vážení čitatelia,   

  

poslanci Národnej rady Slovenskej republiky 
sa včera, 29. novembra 2011, zaoberali 
zákonom o miestnych daniach a poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady. Diskutovali o výhradách pána 
prezidenta, ktoré boli zároveň našimi 
argumentmi. Výsledkom je schválenie 
zákona v podobe, ktorá čiastočne vyhovuje 
našim požiadavkám a je priaznivejšia pre 
mestá i obce.  

Kľúčovým rozhodnutím je akcep-
tovanie našich pripomienok o odložení 
účinnosti zákona na december 2012.  

          Združenie miest a obcí Slovenska 
aktívne vstúpilo do procesu novelizácie  
Zákona o miestnych daniach a poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady už v momente, keď bol spracovaný 
pracovný návrh zákona Ministerstvom 
financií SR. Následne sme časť ustanovení, 
ktoré boli v neprospech miest a obcí 
dokázali korigovať v medzirezortnom 
pripomienkovom konaní, na pracovných 
rokovaniach na úrovni štátneho tajomníka 
MF SR, ako aj na rokovaní tripartity. Napriek 
tomu výsledok našich aktivít, diskusií, 
rokovaní nezodpovedal úplne predstavám 
miest a obcí o obsahu zákona. Preto sme 
požiadali pána prezidenta Slovenskej 
republiky o jeho nepodpísanie. Pán prezi-
dent nám dal v mnohých bodoch za pravdu, 
dôsledkom čoho museli poslanci opätovne 
rokovať o jeho pripomienkach.    

 Schválená novela zákona 
o miestnych daniach a poplatku za komu-
nálne odpady a drobné stavebné odpady 
vytvára predpoklady pre zodpovednú 
a samostatnú daňovú politiku miestnej 
územnej samosprávy. Zároveň vytvára 
časový priestor na prípadné úpravy a  zmeny 
v priebehu roku 2012. Najmä v tých ustano-
veniach, ktoré zhoršujú rozhodovanie 
o nastavení miestnych daní mestami 
a obcami. 

 

 Jozef Dvonč 

 predseda ZMOS 

Predseda ZMOS 

Komuniké zo zasadania Rady ZMOS 

Predseda Združenia miest a obcí Slovenska Jozef Dvonč zvolal na 22. a 23. novembra 2011 
v poradí 6. rokovanie Rady ZMOS, ktoré sa uskutočnilo na Štrbskom Plese.  
 Vyhodnotenie plnenia uznesení Rady ZMOS a rozpracovaných záverov 21. snemu, ktoré obsahuje 
prehľad realizácie uznesení, predložil výkonný podpredseda združenia Milan Muška.   
 Rada ZMOS zobrala predloženú správu na vedomie.  
 Informáciu o priebehu a záveroch rokovaní bezprostredne po 22. sneme ZMOS predložil predseda 
združenia Jozef Dvonč. Informácia zahŕňa prehľad rokovaní pred konaním mimoriadneho snemu, ako aj 
sumár rokovaní po mimoriadnom sneme ZMOS.  
 Rada ZMOS zobrala informáciu na vedomie.  
 Výkonní podpredsedovia Milan Muška a Jozef Turčány na rokovaní Rady ZMOS predložili Návrh 
na rozpracovanie záverov 22. snemu ZMOS. Materiál obsahoval aj prehľad diskusných príspevkov 
delegátov snemu.  
 Rada ZMOS schválila rozpracované závery 22. snemu a zobrala na vedomie priebežnú informáciu 
o plnení jeho záverov.  
 Informáciu o príprave programového obdobia na roky 2014 – 2020 predložil výkonný podpredseda 
Milan Muška. Materiál pojednáva o krokoch a aktivitách v príprave Slovenskej republiky na čerpanie 
eurofondov v novom programovom období. „ZMOS absolvovalo viacero pracovných stretnutí, ktorých 
predmetom bolo prerokovanie nového programového obdobia na roky 2014 – 2020. Cieľom 
rokovaní bolo v súčasnom krízovom období, pri vysokej miere deficitu finančných zdrojov miest 
a obcí, docieliť efektívne čerpanie štrukturálnych fondov a vyvarovanie sa nedostatkov pri imple-
mentovaných programoch,“ uviedol M. Muška. „V uvedenej súvislosti sme poukázali na nedostatky 
v implementácii Národného strategického referenčného rámca na roky 2007 – 2013, ktorým by sme 
sa chceli vyhnúť v budúcom programovom období,“ zdôraznil výkonný podpredseda. Dokument 
obsahuje rámcový pohľad ZMOS na koncept pripravovaného usporiadania eurofondov na nové sedem-
ročné programové obdobie.  
 Rada ZMOS zobrala informáciu o čerpaní finančných prostriedkov v rámci súčasného programo-
vého obdobia a o príprave nového programovacieho obdobia na roky 2014 – 2020 na vedomie a schválila 
doterajší postup členov monitorovacieho výboru ROP za ZMOS v súvislosti s nesúhlasným postojom 
k navrhnutej realokácii finančných prostriedkov len zo zdrojov v rámci ROP.  
 Rada ZMOS zároveň žiada vládu SR:  
a) urýchlenou realokáciou z iných operačných programov vyriešiť problém s finančným zabezpečením 

zazmluvnených projektov v rámci ROP,  
b) v prípade, že nebude možná realokácia finančných prostriedkov v rámci operačných programov NSSR, 

vyčleniť príslušný objem finančných prostriedkov na financovanie zazmluvnených projektov v rámci 
ROP zo štátneho rozpočtu,  

c) pri prerokovávaní nového programového obdobia na roky 2014 – 2020 akceptovať stanoviská ZMOS.  
 Rada ZMOS ďalej ukladá Kancelárii ZMOS pripraviť na rokovanie snemu ZMOS strategický 
dokument ZMOS k príprave nového programového obdobia na roky 2014 – 2020 a žiada predsedov 
regionálnych združení na rokovaniach RZ, pred snemom ZMOS, prerokovať doterajší stav čerpania 
finančných prostriedkov v rámci súčasného programového obdobia a navrhnúť požiadavky do strategické-
ho dokumentu ZMOS k príprave nového programového obdobia na roky 2014 – 2020.  
 Pri prerokovávaní tohto bodu bol prítomný minister pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Zsolt 
Simon.  
 Podpredseda ZMOS Vladimír Bajan predložil aktuálne informácie a stanovisko ZMOS k zmenám 
a vývoju schvaľovania zákona o štátnom rozpočte, rozpočte verejnej správy na roky 2012 – 2014 
a súvisiacich zákonoch.  
 Pri predkladaní materiálu okrem iného uviedol: „Požiadavky ZMOS na zmenu legislatívy prijaté 
na mimoriadnom 22. sneme kopírovali naše reálne potreby a požiadavky miest a obcí. Aj preto sme 
žiadali stiahnutie zákona o rozpočtovom určení výnosu niektorých daní územnej samospráve 
z legislatívneho procesu, zrušenie zdaňovania príjmov miest a obcí z predaja a prenájmu majetku 
obcí, novelu zákona o sociálnych službách, ktorá umožní zníženie výdavkov obcí na výkon 
sociálnych služieb, novelizáciu zákonov v oblasti školstva a napríklad aj zabezpečenie systémo-
vého financovania zberu separovaného odpadu.“  
 Rada ZMOS zobrala informáciu na vedomie a uložila úlohu zaslať poslancom NR SR stanovisko 
rady ZMOS k problematike financovania obcí.  
 Aktuálne informácie z legislatívneho procesu uviedli výkonní podpredsedovia Milan Muška a Jozef 
Turčány. Materiál obsahoval charakteristiku a postoje k zákonom týkajúcim sa života v miestnej územnej 
samospráve. Napríklad návrhu zákona o pravidelnej kontrole vykurovacích systémov a klimatizačných 
systémov, návrh zákona o obecnej polícii, návrh poslancov Ľ. Kaníka, K. Homoľu, Š. Kužmu a O. Mateja, 
ktorým sa mení a dopĺňa zákon o územnom plánovaní a stavebnom poriadku, návrh poslankyne 
J. Žitňanskej o ochrane pred zneužívaním alkoholických nápojov a o zriaďovaní a prevádzke protialkoho-
lických záchytných izieb, návrh poslanca V. Stromčeka, ktorým sa mení a dopĺňa zákon o vlastníctve 
bytov a nebytových priestorov, návrh poslancov J. Slotu a R. Rafaja, ktorým sa dopĺňa zákon o obecnom 
zriadení a návrh poslancov R. Procházku a J. Žitňanskej o obecnom zriadení.  
 Rada ZMOS zobrala informácie na vedomie a zásadne nesúhlasí s navrhovanými zmenami 
v uvedených právnych predpisoch. Rada ZMOS zároveň schválila pripomienky uplatnené 
v medzirezortnom pripomienkovom konaní, uložila podpredsedom ZMOS presadzovať uplatnené pripo-
mienky v ďalšom legislatívnom konaní a žiada vládu SR o urýchlenú zmenu podmienky prerozdeľovania 
výnosu dane z príjmov obciam na zabezpečovanie voľnočasových aktivít v nariadení vlády SR 
č. 668/2004 Z. z. v záujme obnovenia objektívnosti, transparentnosti, kontrolovateľnosti využívania verejných 
ďalej vyzýva ministra  školstva, vedy, výskumu a športu a ministra financií na urýchlené rokovanie o obnovení 
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počtu predovšetkým v CVČ a ŠSZČ. Rada ZMOS ďalej vyzýva ministra 
školstva, vedy, výskumu a športu a ministra financií na urýchlené rokovanie 
o obnovení objektívnosti, transparentnosti, kontrolovateľnosti využívania 
verejných financií v oblasti záujmovej činnosti a odstránenia komplikovaných 
kritérií rozdeľovania výnosu dane v tejto oblasti samosprávnej pôsobnosti 
obcí, ktoré umožňujú zneužívanie systému niektorými obcami a mestami 
a ohrozujú financovanie MŠ, ZUŠ, ŠJ a ďalších zariadení. Rada ZMOS trvá 
v roku 2012 na financovaní všetkých sociálnych zariadení v zriaďovateľskej 
pôsobnosti obcí zo štátneho rozpočtu.  
 Splnomocnenec vlády SR pre Rómske komunity Miroslav Pollák 
predstavil Rade ZMOS Stratégiu integrácie Rómov do roku 2020.  

Rada ZMOS zobrala informáciu na vedomie a odporúča odborným 
sekciám a zamestnancom kancelárie spolupracovať s relevantnými subjektmi 
pri identifikácii optimálnych nástrojov a postupov smerujúcich k napĺňaniu 
cieľov v štyroch základných oblastiach v súlade s princípmi Stratégie. 

Výkonný podpredseda ZMOS Milan Muška na rokovaní uviedol aktuálne  

informácie zahraničnej sekcie, ktoré boli prehľadom ostatných aktuálnych aktivít. 
Medzi nimi nechýbala informácia z 21. plenárneho zasadnutia Kongresu 
miestnych a regionálnych orgánov Rady Európy a informácia o implementácii 
projektu SK-CZ4T, ktorý sa týka možností medzinárodnej spolupráce miest 
a obcí.   

Rada ZMOS zobrala na vedomie tieto informácie, ako aj informáciu 
o projekte s podporou ZMOS na bezplatné energetické poradenstvo pre 
samosprávy, novelu zákona o podpore cestovného ruchu prezentovanú 
generálnym riaditeľom sekcie CR MDVaRR SR, informáciu o realizácii 
projektu ZMOS na podporu environmentálnej výchovy predstaviteľov samo-
správ v oblasti separovaného zberu odpadov a stanovisko ZMOS k návrhu 
Kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa na rok 2012. 

Členmi návrhovej komisie boli Ján Pavlík, primátor mesta Ružombe-
rok, Ľubomír Parízek, primátor mesta Senica, Peter Juríček, starosta obce 
Sebedražie, Peter Fitz, starosta obce Šenkvice a Jaroslav Hlinka, starosta 
Mestskej časti Košice – Juh. 

Združenie miest a obcí Slovenska kon-
com novembra zorganizovalo odborný 
workshop venovaný medzinárodnej spolu-
práci miest a obcí. 

Cieľom podujatia bolo porovnávanie 
dynamiky rozvoja zahraničnej politiky 
miestnej územnej samosprávy tak, aby 
mestá a obce mohli získavať finančné 
podporné mechanizmy nae rôzne formy 
svojej zahraničnej partnerskej spolupráce. 
Predseda ZMOS Jozef Dvonč považuje 
medzinárodný workshop za atraktívnu 
odbornú platformu, ktorá dáva šance na 
výmenu skúseností a rozvoj samospráv 
v medzinárodnej oblasti. „Toto stretnutie 
bola výzvou pre ambiciózne samosprávy, 
ktoré majú záujem rozširovať svoje 
medzinárodný rozmer,“ uvádza predseda 
ZMOS Jozef Dvonč. 

Workshop „Medzinárodná partnerská 
spolupráca miest a obcí“ sa uskutočnila za 
účasti zástupcov slovenských samospráv, 
ale aj miestnej reprezentácie z Belgicka, 
Čiech či Poľska. Hosťom podujatia bude aj 
Manuella Portier z Rady európskych obcí 
a regiónov. 

Medzinárodná politika  
prostredníctvom samospráv 
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